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ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΖΕΙ σενάρια για να πλήξει την κυβέρνηση και προσπαθεί να εμφανίσει τον αρχηγό της 
ΝΑ. ως τον επόμενο πρωθυπουργό της χώρας, είπε. Κύκλοι της Ευρώπης θέλουν

να ορίσουν διάδοχο
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Σύμφωνα με εξακριβωμένες 
πληροφορίες, ο Πρωθυπουρ
γός, μιλώντας στην κλειστή συ
νεδρίαση του Εχτ ελεοτιχου 
Γραφείου του ΠΑΣΟΚ. απέδω
σε στο διευθυντή του «Βήμα
τος» τόσο την «κατασκευή σε
ναρίων» που έχουν στόχο να 
πλήξσυν την κυβέρνηση όσο 
και την προσπάθεια να εξωραί-

¿ας: «Το Βήμα» 
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στεί το προφίλ του αρχηγού της 
Ν.Δ., με τελικό στόχο να τον 
επιβάλει ως διάδοχο του κ. Πα- 
πανόρέου στην πρωθυπουργία.

Τι ·ί ι ι »  ο ΑνβρΙος
Συγκεκριμένα, σύμφωνα με 

εξακριβωμένες πληροφορίες, ο 
Πρωθυπουργός αναφέρθηκε 
«σε ισχυρούς κύκλους της Ευ
ρώπης που έχουν πρόσβαση και 
εδώ και επιχειρούν να ορίσουν

«Δεν έχουν διαγράφει ούτε 
έχουν παραιτηθεί οι “4”»

αυτοί διάδοχο στο ΠΑΣΟΚ». 
Είπε ακόμη στι ορισμένα εκδο
τικά συγκροτήματα με σοβαρό 
ρόλο του «Χρ. Λαμπράχη, δεν 
μιλώ για τα “ Νέα” , τα “ Νέα” 
παραμένουν ακόμη ψύχραιμα, 
να δούμε μέχρι πότε, αλλά το 
“ Βήμα” και τον Ψυχάρη, ο 
οποίος μάλιστα έχρισε τον 
Εβερτ και Πρωθυπουργό». Ση
μείωσε ακόμη ότι «τα  εκδοτικά 
συγκροτήματα χρωστάνε στα

ταμεία 20 δισ. όρχ. και πρεπει 
αυτό να το δούμε».

Υπενθυμίζεται ότι πριν από 
λίγους μήνες το «Βήμα» είχε 
γράψει, σε κύριο άρθρο του, στι 
«διάϊδοχος του κ. Παπανδρέου 
θα είναι ο κ. Εβερτ». Τότε ο 
Πρωθυπουργός δεν είχε ενο
χληθεί ιδιαιτέρως και μάλιστα 
σε συνέντευξη Τύπου είχε ερ
μηνεύσει αλλιώς εκείνο το άρ
θρο, λέγοντας άτι απευθυνόταν

ν̂ ττο ΠΑΣΟΚ, για να επίσημα- 
νει οτι. αν ύεν υπάρχει ενότητα, 
θα επανελθεί στην εξουσία η 
Ν.Λ.

Η συνέχεια
Τότε είχε αντιδράσει έντονα 

ο Κ. Σημίτης, ο οποίος είχε το
νίσει οτι ο διάδοχος του κ. Πα- 
πανδρέου στην πρωθυπουργία 
θα προελθεί απο το ΠΑΣΟΚ. 
το οποίο γι’ αυτό πρέπει να

0 Ανδρεος με τον Ακη και τον Σκανδαλιόη χθες στη Χαρίλαου Τρυακ/πη, ύστερο ano δυο χρονιά κα για 
δεύτερη φορά δημοσίως χωρίς τη σύζυγο του

Του ΠΟΡΤΟΥ KAPEAIA
Χθες συμπληρώθηκαν ακρι

βώς 14 χρόνια από την άνοδο 
του ΠΑΣΟΚ στην εξουσία με 
εκείνη τη μεγάλη νίκη του 43% 
στις 18 Οκτωβρίου 1981. Ο 
Ανδρέας Παπανόρεσν κατέ βή
κε στα κεντρικά γραφεία του 
κόμματος ύστερα από σχεδόν 
τρία χρόνια και προσπάθησε 
να δώσει έναν τόνο αισιοδο
ξίας μιλώντας για μία «νέα 
αφετηρία». Ομως, οι συνθήκες 
σήμερα είναι εντελώς διαφο
ρετικές.

Στο επίκεντρο της συζήτη
σης ήταν η πρόσφατη «σκλη
ρή» ομιλία του στη συνεδρίαση 
της Κεντρικής Επιτροπής, η 
οποία άνοιξε βαθύ ρήγμα στο 
κόμμα, καθώς ο Δ. Τσοβόλος 
αποχώρησε και επιπλέον δό
θηκε η εντύπωση όα επιδιώκε
ται ο εξοστρακισμός και των 
άλλων «διαφωνούντων» και 
κυρίως των «τεσσάρων». Χθες 
καταβλήθηκε προσπάθεια να 
ξεχαστούν αυτά και να γυρίσει 
«νέα σελίδα».

Μέλη του Εκτελεστικού 
Γραφείου (μεταξύ τους οι Αχ. 
Καχλαμάνης, Μιλτ. Παχαώ»- 
áwov και Γ. Σουλαδάχης), το

καθένα με το δικό του τρόπο, 
είπαν στον κ. Παπανδρέου óu 
ο τόνος εκείνης της ομιλίας του 
προκάλεσε πολλά προβλήματα 
και δημιούργησε τη βεβαιότη
τα ότι τραυμάτισε την ενότητα 
του κόμματος. Και τον προέ- 
τρεψαν να μιλήσει ο ίδιος γι’ 
amó το θέμα ώστε και οι παρε
ξηγήσεις να αρθούν και το  κλί
μα ηρεμίας να επανελθεί και 
να έχουν αποτέλεσμα οι όποι
ες προσπάθειες γίνουν για «ε- 
νωτική πορεία».

Για τους 
δ ιαφ ω νουνιις

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ 
τούς απάντησε λέγοντας όα 
έπρεπε να πει όσα είπε, αλλά 
τους υπενθύμισε και την κατα
κλείδα της ομιλίας του, όα  δεν 
ήταν μήνυμα σύγκρουσης αλλά 
κραυγή αγωνίας, ένα μήνυμα 
που άσκησε κριτική, αλλά που 
στόχος του ήταν η κινητοποίη
ση όλων των δυνάμεων του 
κόμματος», όπως είπε και ο 
ίδιος αργότερα σας δημόσιες 
δηλώσεις του.

Οταν ρωτήθηκε αν σ' αυτή 
την κινητοποίηση έχουν θέση 
όλα τα στελέχη, δηλαδή οι

«τέσσερις» και οι λοιποί «δια- 
φωνούντες», ο κ. Παπανδρέου 
απάντησε θετικά μεν, αλλά με 
αρνητικό και μάλλον «ξ ινό » 
τρόπο: «Δ εν  έχουν διαγράφει 
ούτε έχουν παραιτηθεί. Είναι 
μέλη του Κινήματος», είπε.

Πολλά μέλη του Ε.Γ. (μετα
ξύ αυτών οι Ευάγγ. Βενιζέλος, 
Ετ. Τζονμάκας και Α ττ. Κο- 
τσαχας) μίλησαν για το «πραγ
ματικό πολιτικό πρόβλημα» 
που αντιμετωπίζει σήμερα η 
κυβέρνηση και το ΠΑΣΟΚ. 
Και αυτό είναι ο χαμηλός βαθ
μός ικανοποίησης της κοινής 
γνώμης, ο οποίος -όπως είπαν- 
δεν έχει πάντα σχέση με το έρ
γο που παράγει. Επίσης, σημα
ντικό πρόβλημα είναι η αδυνα
μία της να συζητήσει επί της 
ουσίας κι έτσι μοιραία «εγκλω
βίζεται σ' ένα παιχνίδι συμβο
λισμών και εντυπώσεων».

Π α τα  μ μ ι

Στο σημείο αυτό έγινε συζή
τηση για το ρόλο των μέσων 
μαζικής ενημέρωσης και την 
πολιτική που (δεν) έχει το 
Π ΑΣΟ Κ απέναντι τους. Ο 
πρώην υπουργός Τύπου 
Ευάγγ. Βενιζέλος επισήμανε

την ανάγκη η κυβέρνηση και το 
Π ΑΣΟ Κ να τηρούν ενιαία 
στάση έναντι όλων των μέσων 
ενημέρωσης.

Ο Πρωθυπουργός επιτέθηκε 
σ' ορισμένα μέσα για τον τρό
πο που παρουσιάζουν τα θέμα
τα.

Ο κ. Παπανδρέου: 
•Υποσχέθηκε ότι κάθε 20 μέ
ρες θα συνεδριάζει υπό την 
προεδρία του η Πολιτική 
Γραμματεία. Και η Μαρία Κυ- 
πριτοταχη παρατήρησε ότι η 
καλή λειτουργία του Ε.Γ. θα εί
ναι μια καλή απάντηση σ' 
όσους μιλούν για «παράκεντρα 
και περιβάλλον».
•Εξέφρασε τη λύπη του για 
την αποχώρηση του Λ. Τσο βό
λο.

Νέα 4£τία
• Εμφανίστηκε αισιόδοξος για 
τα επόμενα δύο χρόνια της κυ
βερνητικής θητείας, λέγοντας 
ότι «θα αποδώσουν ολα τα ιιε- 
τρα που εχει πάρει η κυβέρνη
ση». Μάλιστα έοπευοε να προ
σθέσει ότι θα διεκδίκηση και 
νέα τετραετία. «Την όιτκ.Λι- 
κούμε και την αναιιενονμι ··. 
είπε χαρακτηριστικά.

Μετά τις δηλώσεις τον. ο 
Πρωθυπουργός είχε ιιια σν· 
ντομη συνομιλία ««πυ πόδι» ια 
τους δημοσιογραμους. στην

οποία είπε ότι το ΠΑΣΟΚ «ξε- 
πέρασε μια καμπή» (αναφερο- 
μενος σε όσα έγιναν μέχρι τη 
συνεδρίαση της Κεντρικής 
Επιτροπής) και τώρα αρχίζει 
να εμφανίζεται ένα «νέο κλί
μα». εκφράζοντας ταυτόχρονα 
την ελπίδα όα δεν θα υπάρξει 
επιστροφή στα όσα προηγηθη-

ανιινεωθει και να εκσυγχρονι
στεί.

Οιιως. η υπόθεση είχε και συ
νεχεία. Ο διευθυντής τον «Βν· 
uíitoc» την περασιιενη εβδοιια- 
δα είχε καλεσμένο στην .πρωπ 
τηλεοπτική εκπομπή του (στον 
-Αντεννα» i τον κ. Εβερτ. Και 
ανσίγοντας την εκπομπή είπε 
-Σα: παρουσιάζω το διάδοχο 
του κ. Παπανόρεσν και αυρια
νό πρωθυπουργό».

Αυτή η φράση. αλλα και * 
έντονη προβολή του κ. Εβερτ 
απο το - Βήμα» εχει προκαλώ - 
σει προβληματισμό στο 
ΠΑΣΟΚ. Ενδεικτικές είναι ο; 
σας εις αιχμές που αφηοε κ α ι». 
υπουργός Εθνικής Αμυνας Γερ. 
Λρσενης για τον τρόπο που 
προεβαλε το «Βήμα» το 
«ΝΑΤΟϊκό σενάριο» περί 
Θράκης.

Αυτό το θέμα ήταν, προφα- 
νώς. που έδωσε την αφορμή 
στον κ. Παπανδρέου να μιλήσει 
για το ρόλο του «Βήματος» και 
του κ. Ψυχάρη.

καν. Με αφορμή τη χθεσινή 
14η επέτειο της πρώτη νίκης 
του ΠΑΣΟΚ. ο πρόεδρος και 
το Ε.Γ. με ανακοίνωσή του; 
απευθύνουν έκκληση «σε όλα 
ανεξαίρετα τα μέλη, τα στελέ
χη και τις οργανώσεις να ενώ
σουν τις δυνάμεις τους σττ 
συλλογική προσπάθεια».

Μια τόσο κοντινή απουσία

Εχει περιορίσει τις δημόσιες εμ
φανίσεις της η Δήμητρα Λιάνη- 
Παπανόρεον (δεν εμφανίστηκε 
στην προχθεσινή συνάντηση του Α. 
Παπανδρέου με βουλευτές στην 
Εκαλη ούτε τον συνοδέυσε χθες 
στα κεντρικά γραφεία του 
ΠΑΣΟΚ). Και κάποιοι έσπευσαν 
να πουν άτι η ίδια, ο Πρωθυπουρ
γός και οι γύρω τους αποδέχτηκαν 
την κριτική στελεχών του ΠΑΣΟΚ 
και του Τύπου óu αυτή η υπερόρα- 
στηριότητα της έβλαπτε την κυβέρνηση και το 
κόμμα. Επειδή αμφιβάλλουμε αν έχουν έτσι τα 
πραγματα. ρωτήσαμε αρμόδιό κυβερνητικό 
παράγοντα:

— Γιατί «χάθηκε» η Δήμητρα;
-»Οχι και χάθηκε. Μάλλον εσείς οι δημο-

σισγράφοι τη θέλετε να εμφανίζε
ται κάθε μέρα για να έχετε θέμα™

— Μας δουλεύεις μάλλον. Εμείς 
της λέγαμε να κάνει περιοδείες 
και ομιλίες;

-Ο χι, αλλά σας βόλευε κιό
λας...

— Εν παση περιπτώσεμ πού 
οφείλεται η απουσία της τις τελευ
ταίες μέρες;

— Είναι πικραμένη από τη στά
ση του Τύπου...

— Και θα σταματήσει να εμφανίζεται;
— Πού να ξέρω εγώ;
Μάλλον προσωρινή μου ςραινεται η απου

σία. Εκτός κι αν βρέθηκαν σοβαρότεροι σύμ
βουλοι κι επικράτησαν ωριμότερες σκέψεις...

Γ. ΚΑΡ.

Ομιλία Σημίτη μετά τη θύελλα

Ο Κώστας Σημίτης πραγματοποιεί σήμερα την πρωπ 
δημόσια ομιλία του μετά τη θυελλώδη συνεδρίαση της Κε 
ντρικής Επιτροπής του ΠΑΣΟΚ. Λεν πρόκειται όμως νι 
μιλήσει για όσα συνέβησαν εκεί, ούτε να ρίξει «λάδι σπ 
φωτιά», θ α  μιλήσει σε εκδήλωση του Ελληνοαμερικανι 
κού Εμπορικού Επιμελητηρίου (9 μ,μ. στο ξενοδοχεύ 
«Ιντερκοντινένταλ») με θέμα «Ανάπτυξη και κοινωνικι 
πολίτικη» και θα περιγράφει πώς βλέπει εκείνος το σνγ 
χρονο κοινωνικό κράτος, το οποίο -  όπως λέει -  πρέπει νι 
αποτελέσει έναν από τους βασικούς στόχους της στραττ 
γικής των σοσιαλιστών σήμερα. Ο κ. Σημίτης αναμένετε 
να τονίσει οτι αυτό το κράτος δεν ιστορεί να είναι κρότο 
παροχων και πελατειακών ιτχεσεων. αλλα ένα μέσο ύι<: 
ιιυρμωιΐης της κοινωνικής πολίτικης. Ο τέως υπουργι 
αναμένεται να επιμεινει στην ανάγκη να ιτυνεχιστεί η π. 
λιτιχη της σταθεροποίησης, ταυτόχρονα οιιως θα τονιοι 
οτι α ϊτό  δεν σημαίνει οτι πρέπει να ξεχαιττεί το κοινών·, κ 
πρόσωπο ενός σοσιαλιστικού κόμματός. Θα αναφερθεί ε 
δικά (ττο θέμα των χαιιηλων συντάξεων τασσόμενος υπε 
της αύξησή; τους και τονίζοντας οτι α ϊτό  δεν ιτννδέεται ·.. 

ί τι» προγοακμα οταθεοσποιηυης.


